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Actieplan energiearmoede  -  Stand van zaken

Energiearmoede betekent dat gezinnen een te groot deel van het beschikbare inkomen 
aan energiekosten besteden, of dat ze in die mate op hun energiekosten moeten letten 
dat elk normaal comfort verdwijnt.

Energiearmoede is een onderdeel van het armoedeprobleem. Voor tal van personen met 
een maatschappelijk zwakke en fragiele positie wegen de facturen zwaar door, ook de 
energiefactuur. Volgens de armoedemonitor heeft één op de vijf gezinnen te maken met 
energiearmoede. 

Er bestaan tal van maatregelen om de energiefactuur voor de diverse kwetsbare 
doelgroepen beheersbaar te houden. Denken we maar aan de maatregelen voor de 
beschermde afnemers, verhoogde premies, de energiesnoeiers die sensibiliserend 
werken, de verlaagde energieheffing, het renteloos lenen voor energie-investeringen,… 

De huidige Vlaamse Regering heeft een energiearmoedeplan (4 maart 2016) met 34 
concrete acties uitgewerkt. Dat is een belangrijke stap om de armoede in Vlaanderen aan 
te pakken. De initiatieven zetten in zowel op de optimalisatie van de bestaande 
bescherming tegen afsluiting van energielevering, als op de structurele 
doelgroepmaatregelen op het vlak van rationeel energiegebruik.

1. Graag een overzicht met een stand van zaken van elke actie in het 
energiearmoedeplan.

2. Wanneer en hoe zal het energiearmoedeplan worden geëvalueerd en eventueel 
worden bijgestuurd?
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1. Samenhangend met de goedkeuring van het Energiearmoedeprogramma (4 maart 
2016) gaf de Vlaamse Regering mij de opdracht jaarlijks over de implementatie 
ervan te rapporteren. In 2017 legde ik op 24 maart de stand van zaken als 
mededeling voor aan de Vlaamse Regering. Dit voorjaar zal ik een nieuwe update 
voorleggen.

2. Heel wat onderzoek, waaronder de sociale statistieken van de VREG en de cijfers 
over de energiepremies, tonen aan dat de problematiek van energiearmoede niet 
structureel daalt. We moeten nog meer inzetten op het aanpakken van 
energiearmoede aan de bron, met name het energieverbruik in de woningen. Ik heb 
daarom het Vlaams Energieagentschap de opdracht gegeven om naast de in het  
antwoord op vraag 1 vermelde update, het Energiearmoedeprogramma grondig te 
evalueren en hiervoor, zoals bij de totstandkoming ervan, opnieuw beroep te doen 
op een brede groep stakeholders. Naast de evaluatie van de bestaande maatregelen 
zullen ook bijkomende aanbevelingen worden verzameld, die ofwel nog deze 
legislatuur kunnen worden gerealiseerd of als basis kunnen dienen voor de discussies 
ter voorbereiding van het volgende Regeerakkoord. In samenspraak met de 
stakeholders werd afgesproken om de komende weken een schriftelijke 
stakeholderbevraging op te zetten waarvan het verwerkte resultaat op 1 juni 2018 
op een stakeholdermeeting verder wordt uitgewerkt met het oog op consensus over 
een maatregelenpakket. Uiterlijk eind september zal het VEA mij het 
evaluatierapport met de aanbevelingen bezorgen. 


